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Emlékeztető 

 

Az Egyesületi Elnökség 2019. december 10-én 14:00 órakor a MEE központi iroda (1075 

Budapest, Madách Imre út 5. III. em.) tárgyalójában megtartott üléséről. 

 

Az Elnökség tagjai közül jelen voltak: Gelencsér Lajos, Veisz Imre, Kiss Zsuzsanna, Markovics 

Zsolt, Dr. Székely Csaba, Haddad Richárd,  

Az Elnökség tanácskozási joggal rendelkező tanácsadó testülete és állandó meghívottak 

közül jelen voltak: dr. Danyek Miklós, dr. Madarász György, Dési Albert, Hollósy Gábor, Kovács 

László, Rejtő János, Orlay Imre, Rubint Dezső tanácskozási joggal rendelkező tagok, valamint 

Tilesch Péter, Kovács András Zoltán, Beckert Péter állandó meghívott 

Kimentette magát: Dr. Vokony István, Sőrés Péter, Nagy János és Tóth József, aki helyett 

Balogh János Miklós a DÉMIDAKO elnöke vett részt az elnökségi ülésen. 

 

Gelencsér Lajos megnyitotta az ülést és az első napirendi pont előtt rövid évértékelést tartott, 

melynek keretében megköszönte az elnökség, valamint a központi iroda dolgozóinak munkáját 

is, majd boldog karácsonyt kívánt minden jelenlévőnek. 

Ezután az elnök kérésére az elnökség módosította a napirendi pontok sorrendjét és első 

napirendi pontként az Országos Elnök- Titkári Találkozón megvitatott stratégia aktualizálásával 

kapcsolatban érkezett javaslatokat vitatták meg. 

Az elnök úgy értelmezte a korábban elhangzottakat, hogy a régiók vállalnák az iskolák 

felkeresését és a kapcsolatfelvételt, valamint ezt megelőzően, már az iskolák kiválasztásban is 

részt vennének. 

A régiókban kellene elsősorban kiválasztani azon kollégákat, akik az iskolákban előadást 

tartanának. 

Rejtő János javasolta, hogy jó lenne a kiválasztott iskolákkal valamiféle együttműködési 

megállapodást kötni, mert így jobban be lehetne vonni azokat az egyesület tevékenységébe. 

Példaként elmondta, hogy a programok között szereplő üzemlátogatásokon való részvételre 

lehetőséget biztosíthatnánk néhány iskolás gyermek számára, teljes szervezéssel. 

Ez után Gelencsér Lajos azzal folytatta a gondolatmenetet, hogy mire lenne szükség a fentiek 

megvalósításához. 

Első lépésként a központnak lenne a feladata, hogy térképezze fel az régiókhoz tartozó iskolákat. 

Ezután javaslatokra van szükség az elnökségi tagoktól, régióvezetőktől arra vonatkozóan, hogy 
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az iskolai adatbázisból hogyan válasszuk ki azokat, amelyeket megkeresnénk, és amelyekkel 

együtt szeretnénk működni.  

A megszólító levelet a központnak javasolt összeállítania, amellyel a régiók az iskolákkal felveszik 

a kapcsolatot.  

Ezzel párhuzamosan el kell készíteni egy központilag összeállított anyagot. Fontos, hogy az 

előadások egységesek legyenek. Ehhez szintén szükségesek javaslatok az elnökség tagjaitól, 

régiók vezetőitől is. Lényeges figyelembe venni azt, hogy más ma a mai fiatalok érdeklődésének 

felkeltése, már nem eredményes egy PPT alapú előadás egymagában. 

Ki kell dolgozni egy motivációs rendszert is, ami az előadókra vonatkozik, mert bizonyos feladatok 

elvégzését már nem lehet csak a tagjaink elhivatottságára támaszkodva elvárni. Ha mást nem, 

legalább a költségeket meg kell téríteni. 

Gondoskodni kellene arról, hogy a már korábban elkészített, rendelkezésre álló anyagok 

összegyűjtésre kerüljenek, hogy ha már egyszer valamit kitaláltunk, nem kelljen azt újra kitalálni. 

Nem utolsó sorban fontos figyelembe venni, hogy az esetleges előadók többsége még aktív, 

dolgozó ember, akiket a munkahelyükről kellene kikérni az előadások megtartására. Gelencsér 

Lajos konzultált az E.ON-nal arra vonatkozóan, hogy ők például hajlandók lennének-e 

együttműködési megállapodást kötni erre vonatkozóan. A megbeszélés eredménye azt mutatta, 

hogy ha olyan feladat lenne, ami érinti a MEE társadalmi felelősségvállalását, akkor egyedi 

engedély alapján ettől nem zárkóznának el. Erre készíteni javasolt egy általános megállapodás 

szöveget. 

A megjegyzések között szerepelt, hogy az egyik legfontosabb volna a fizikatanárokat megnyerni 

az ügynek.  

A központ egy adatbázist állítana össze, amit aztán továbbítana a régióknak, akik megnézik, hogy 

a javasolt iskolák közül melyek azok, amelyeket érdemes megkeresni. A régió a közelebbi 

ismeretség és a helyi kapcsolatok alapján javaslatot tud tenni, hogy melyik intézményt érdemes 

megkeresni. 

Felvetődött, hogy amennyiben általános iskolákat és gimnáziumokat egyaránt fel akarunk 

keresni, akkor az előadások felépítésének is különböznie kell a megszólítottak különböző 

korosztályhoz való tartozása miatt. 

Meg kell fogalmazni, hogy a fentiekből kiknek milyen feladatai adódnak. 

Első lépésként el kell indítani a kapcsolatfelvételt az iskolákkal. Ehhez közösen ki kell alakítani  

az érintett intézménylistát. Természetesen ehhez szükség van egy központi kommunikációra is. 

Össze kell állítani a kapcsolatos anyagokat. Meg kell határozni a formát, a felületet. 

Ki kell alakítani egy kapcsolódó motivációs rendszert, amihez meg kell teremteni az anyagi 

hátteret is. 
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Hatvani György felhívta a figyelmet, hogy érdemes a nyugdíjas tagokat is bevonni tartani, hisz az 

ő esetükben a „munkahelyről történő elkérés” probléma már nem áll fenn. Emellett pedig az iskola 

típusok meghatározását is rögzíteni célszerű.  

Következő lépésként arról döntött az elnökség, hogy az egyes feladatcsoportot melyik tagunk, 

vezetőnk fogná össze. 

A központi kapcsolatfelvételi adatbázisának összeállítása és a központi megkeresési levél 

összeállítása az irodavezető feladata. Az oktatási anyagok összeállításának vezetésére 

Markovics Zsoltot az Oktatási Bizottság elnökét javasolták. Közben Rejtő János és Kovács László 

is felajánlotta, hogy az oktatási anyagnak az összeállításában szívesen részt vesz. Felmerült, 

hogy egy profi oktatási anyag összeállítását esetleg külső szakértőre kellene bízni, mert annak 

olyannak kell lennie, hogy például egy nyolcadikos gyerek figyelmét felkeltse és lekösse. 

Amennyiben ilyen döntés születik, akkor ehhez meg kell keresni az anyagi forrást. 

A Szakmai Tudományos Bizottság is javasolt, hogy vegyen részt az anyag összeállításában. 

A következő feladat egy ehhez kapcsolódó motivációs rendszer létrehozása, melynek 

kidolgozásáért Gelencsér Lajos önként vállalt felelősséget és megkérte Veisz Imre főtitkárt, hogy 

legyen ebben a segítségére.  Az elektrotechnika népszerűsítése társadalmi felelősségvállalás. 

És az, akinek ugyanolyan fontos ez a felelősségvállalás, mint az Egyesületnek, az ebben 

szövetségesünk lehet. Elmondta, hogy minisztériumokra, állami szervekre gondol, akikkel anyagi 

hozzájárulásukat is tartalmazó megállapodást lehetne kötni.  

A jó gyakorlatokat össze kell gyűjteni  hozzáférést kell biztosítani ezekhez. A feladat koordinálását 

Haddad Richárd vállalta. 

A következő az előadók felmentése, melynek keretében el kellene járni azoknál a cégeknél, 

ahonnan az előadóink/képviselőink kerülnek ki. 

Amivel érvelni lehet, az az, hogy a kollégának az iskolákban természetesen lesz alkalma 

elmondani, hogy ki ő és melyik cégtől érkezett, ami egyfajta cégreklám is. 

 Gelencsér Lajos Veisz Imrével együtt vállalta, hogy a megszólító levelet megfogalmazza, és a 

nagyobb vállalkozásokat személyesen is felkeresi. 

Gelencsér Lajos azt kérte, hogy a következő elnökségi üléseken mindig essék szó arról, hogy hol 

tart ez a folyamat. 

Második napirendi pontként a MEE 2020. évi programját tárgyalta az elnökség. Veisz Imre 

elmondta, hogy a felkérésre sok szervezet megküldte a programtervezetét, amelyeket a központi 

iroda egy táblázatba dolgozott bele. Azt kérte, hogy ez a táblázat mindig legyen naprakész, 

szervezetek folyamatosan tájékoztassák a központi irodát az esetleges változásokról, valamint a 

még konkrét dátummal még nem rendelkező programok végleges időpontjáról. Ezzel 

kapcsolatban Molnár Viktória asszisztenst kérjük keresni. Megállapodtak abban, hogy minden 
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szervezet által megküldött program felkerül a központi honlap rendezvénynaptárába, hogy azt 

mindenki lássa az időpontok ütközésének elkerülése érdekében. Amennyiben valamelyik 

szervezetnek vagy bizottságnak szüksége van a központi iroda tárgyalójára, a korábbi 

gyakorlatnak megfelelően, egyeztetni kell Molnár Viktóriával. Az általa vezetett táblázat és az 

abban szereplő időpontok a mérvadók ebben a  tekintetben. Dési Albert felhívta a figyelmet, hogy 

a minden évben megrendezésre kerülő Pollack Expo igen fontos rendezvény és érdemes lenne 

az Egyesületnek képviseltetnie magát. Az elnökség 52/2019 számú határozatával egyhangúlag 

elfogadta a 2020. évi programtervezetet. 

Veisz Imre főtitkár javasolta, hogy a szakosztályok, társaságok, szervezetek, bizottságok 

időnként jelenjenek meg az elnökségi ülésen és az eredményeikről, terveikről tartsanak 

beszámolót. Nem kötelező beosztás szerint, de cél volna, hogy a jövőben másfél-két évente 

minden szervezet megjelenjen. 

Ezzel kapcsolatban felkérő-tájékoztató e-mail-t kell küldeni minden vezetőnek, melynek 

elkészítésével Tilesch Péter irodavezetőt bízta meg Gelencsér Lajos elnök. 

 

Harmadik napirendi pontként az Egyesületi Elnökség 2020. évi munkaterve került elfogadásra, 

melyet szintén Veisz Imre főtitkár ismertetett a jelenlévőkkel. Javasolta, hogy kerüljön 

bevezetésre, melyik elnökségi ülésen melyik feladat megvitatását tűzik napirendre. Azt is be kell 

majd vezetni a munkatervbe, hogy melyik elnökségi ülésen, melyik szakosztály, társaság, 

szervezet vagy bizottság jelenik meg és tart beszámolót a tevékenységéről. 

Az elnökség 53/2019 számú határozatával egyhangúlag elfogadta az elnökség munkatervét. 

Negyedik napirendi pontként Kiss Zsuzsanna a Gazdasági Bizottság elnöke, ismertette a 2019. 

évi első három negyedév tényadatait, valamint a 2020. évi előzetes terveket. Elmondta, hogy az 

oktatás 2019-ben kiemelkedően magas bevételt hozott, aminek egyik fontos oka, a küszöbön álló 

oktatási törvény változása. 

2020-ra a nullszaldós eredményt irányozott elő a Gazdasági Bizottság, mely abban az esetben 

tartható, ha a szervezetek a tervezésnek megfelelően valósítják meg a programjaikat. 

A mérleg ütemterv jóváhagyására nem volt szükség, azt csak tájékoztató jelleggel ismertette Kiss 

Zsuzsanna. 

Az elnökség 54/2019 számú határozatával egyhangúlag elfogadta a gazdasági beszámolót és 

a 2020. évre vonatkozó  tervet.  

A VET 2020. évi költségvetés tervezetét szintén Kiss Zsuzsanna ismertette, a VTT költségvetés 

tervezetét pedig Balogh János Miklós ismertette pár mondatban.  

Az elnökség 55/2019 számú határozatával egyhangúlag elfogadta a VET és a VTT 2020. évi 

költségvetés tervezetét. 
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Ötödik napirendi pontként Haddad Richárd ismertette a Kommunikációs és Marketing Bizottság 

2020. évi tervét. Elmondta, hogy a MARKOM részfeladatokban elválnak a külső és belső 

kommunikációt érintő tevékenységek. A belső kommunikációba például a jó gyakorlatok 

összegyűjtése tartozik bele. 

Gelencsér Lajos kérte Haddad Richárdot, hogy a korábban készült hasznos és felhasználható 

előadások is legyenek összegyűjtve és mindenki számára egy helyen legyenek ezek elérhetők. 

Veisz Imre pedig azt javasolta, hogy fordítsanak nagyobb figyelmet a szervezetek, bizottságok 

belső kommunikációjára, fejlesztve ezzel a központ és a szervezetek közötti kapcsolattartást is. 

Tényleges javaslatként merült fel a videóhívások vagy a skype-hoz hasonló technikával történő 

beszélgetések bevezetése.  

Kovács András az Etikai Bizottság elnöke felvetette, hogy a  bizottságoktól be kellene kérni egy 

munkatervet. Ez a gondolat nagyban hasonlít Veisz Imre főtitkár korábbi javaslatára, ezért az 

elnök egyetértett és azt szavazásra bocsátotta. 

Az elnökség 56/2019 számú határozatával egyhangúlag elfogadta, hogy a bizottságok állítsanak 

össze egy-egy munkatervet, amelyről az elnökségi üléseken beszámolnak. Erről Tilesch Péter 

irodavezető tájékoztatja majd e-mailben az érintetteket.  

Hatodik napirendi pontként a díjakra való felhívásokat vitatta meg az elnökség. Veisz Imre 

tájékoztatta a jelenlévőket, hogy ezzel kapcsolatban két feladat különíthető el. 

Az egyik a díjbizottságok összetételének meghatározása. Ezek a bizottságok, rotációs elv szerint 

kétévente változnak. Most éppen köztes év van, vagyis a bizottságok összetételét nem kell 

változtatni. A 6. számú melléklet tartalmazza a felhívást jelölésre, míg a 7. számú melléklet 

tartalmazza, hogy jelenleg kik a díjbizottsági tagok. Az elnökségnek jóvá kell hagynia az esetleges 

személyi változásokat. Molnár Viktória esetében rögzítésre került, hogy szavazni nem fog, csak 

titkári minőségben szerepel a tagok között. Ezen kívül Almási Kristóf jelezte, hogy külföldi 

elfoglaltság miatt nem tudja vállalni a tagságot, vagyis helyette új tagot kell jelölni. A végleges 

díjbizottságokat a januári elnökségi ülésen hagyja jóvá az elnökség. 

A másik feladat pedig az egyesületi díjak meghirdetése. Amennyiben az elnökség elfogadja, 

akkor januárban megnyílik a jelölő felület. A kérdés annyi, hogy ez a jelenleg érvényes formában 

történjen, vagy szükség van módosításra. Amire fontos külön figyelmet fordítani, az a diplomaterv 

és szakdolgozat pályázat, mert az idei évben nagyon kevés jelölés érkezett.  

Az elnökség 57/2019 számú határozatával egyhangúlag elfogadta, hogy a 2020. évi egyesületi 

díjak kiírás és felhívás a jelenlegi formában kerül lebonyolításra. A Diplomaterv pályázat ütemterv 

szerinti kiírásáig az Oktatási és a Szakmai Tudományos Bizottságok tekintsék át a korábbi évek 

tapasztalatait, és tegyenek javaslatot a tartalmára. 
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Hetedik napirendi pont keretében a Felügyelő Bizottság 2020. évre vonatkozó ellenőrzési 

feladatait tárgyalja az elnökség. Becker Péter röviden arról tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a 

Felügyelő Bizottság gyakorlatilag működésképtelen. A Felügyelő Bizottság elnökének 

megkeresésére a bizottsági tagok nem reagáltak, nem végezték el a vállalt feladatokat. 

Kovács András javaslata alapján azt lehet tenni, hogy azok a régiók, amelyek a bizottsági tagokat 

delegálták, beszéljenek a tagokkal, hogy  miért nem végzik el a vállalt feladatokat. 

A kérdést mindenképpen rendezni kell, mert a Felügyelő Bizottság egy személlyel 

határozatképtelen.  

Első körben fel kell venni a kapcsolatot a bizottsági tagokkal. Ez az alábbiak szerint alakul: 

Kegye Attila - Orlay Imre veszi fel vele a kapcsolatot, 

Nagy Géza - Rubint Dezső veszi fel vele a kapcsolatot, 

Nemes Lászóval - Veisz Imre. 

Pankasz Lászlóval nem szükséges beszélni, mert Ő volt az egyetlen, aki válaszolt Becker Péter 

elnök megkeresésére. 

Hoffmann Ferenccel pedig Balogh János Miklós veszi fel a kapcsolatot. 

Becker Péter jelezte, hogy amennyiben a probléma megoldását a Felügyelő Bizottság 

feloszlatása jelent, úgy felajánlja a lemondását. Ebben az esetben azonban rendkívüli 

küldöttgyűlést kell összehívni, amit el kellene kerülni. Rövid eszmecsere után az elnökség arra a 

döntésre jutott, hogy megpróbálja ezt az évet eredményesen lezárni a jelenlegi Felügyelő 

Bizottsággal. Ennek érdekében Gelencsér Lajos felveszi a kapcsolatot a bizottsági tagokkal, 

valamint a régióvezetők személyesen beszélnek velük. 

Nyolcadik napirendi pont az Elektrotechnika helyzete és tervei. Veisz Imre tájékoztatta a 

jelenlévőket a 2019. Évi lapszámokkal kapcsolatos tudnivalókról. 

Elmondta, hogy egyeztetett Tóth Péterné Évával a korábban felmerültnek megfelelően. Éva a 

főszerkesztői teendőkre nemleges választ adott, de azt mondta, szívesen közreműködik 

hirdetésszervezésben és egyéb feladatokban. A főszerkesztői tisztségre egy jelöltről van 

tudomásunk. Vele az elkövetkező időszakban tervez Veisz Imre tárgyalni. Ezután Hatvani György 

mondott pár szót a lap helyzetéről, majd eszmecsere következett arról, hogy szükség van-e a lap 

tudományosabbá tételére. Döntés nem született. 

Gelencsér Lajos elnök kérésére a februári elnökségi ülésen újra napirendre kell tűzni az 

Elektrotechnika lappal kapcsolatos tematika és terv tárgyalását annak érdekében, hogy a 

kiadvány jobban életre keljen és a tagok érdekesebbnek találják azt. 

Az egyebek pont keretein belül Veisz Imre főtitkár vetett fel két témát. Az egyik a jubileumi 

nyakkendő kérdése. A kerek 10 éves tagságot elért tagok nyakkendőt, valamint a hölgyek egy 

kendőt kapnak. Az ajándék útnak indításának eredetileg az volt a kiemelt célja, hogy minden tag 
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legalább egyszer kapjon egy ilyen ajándékot tíz év alatt. 2018 decemberében az elnökség 

napirendre tűzte a kérést, és akkor úgy döntött, hogy mivel a projekt 2010 környékén indult, 

megvárják, hogy 10 év azért, hogy egy tag se maradjon ki az ajándékozásból. Mivel 2020. év 

végén lejár a 10 év, elérkezett az idő, hogy az elnökség átgondolja, hogy a továbbiakban szükség 

van-e erre a projektre ebben a formában. A főtitkár véleménye szerint javasolt egy megemlékezés 

egy kerek évszámos tagság esetén, de nem biztos, hogy erre a nyakkendő a legjobb ötlet. 

Gelencsér Lajos és Veisz Imre javaslata alapján, az elnökség kéri, hogy a szervezetek 

gondolkozzanak el ezen, gyűjtsenek ötleteket, hogy milyen ajándékok jöhetnek szóba a 

nyakkendők helyett. Kiemelt szerepet kap ennek koordinálásában a Szervezési Bizottság. 

Székely Csaba, a bizottság elnöke vállalta a feladatot. Kovács András megjegyezte, hogy amikor 

az egyesület 110 éves volt, akkor merült fel a nyakkendő ötlete. 

A másik téma, amelyről Veisz Imre főtitkár tájékoztatta a jelenlévőket, hogy 2020-ban lesz az 

egyesület 120 éves. Feltette a kérdést, hogy szeretne-e a MEE valamilyen módon megemlékezni 

erről? Az elnökség tagjai egyetértettek abban, hogy mindenképpen figyelmet kell szentelni a 

kerek évfordulónak. Gelencsér Lajos elnök részéről felmerült, hogy a kommunikáció terén is lépni 

célszerű ebben a témában.  

  

2019. december 10. 
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